
Zápis z mimoriadneho zasadnutia Vedeckej rady ÚI SAV, v. v. i., Výskumno-manažérskej 

rady ÚI SAV, v. v. i.  a Ústavnej  rady ÚI SAV, v. v. i., 

konaného dňa 26. 1. 2024 

 

 

Prítomní: podľa  prezenčnej listiny (na sekretariáte) 

Prizvaný: prof. Hung-Yin Tsai, NTHU, Hsinchu, Taiwan, člen IAB  ÚI SAV, v. v. i. 

 

Program:  

1. Otvorenie rokovania 

2. Prezentácia univerzity NTHU (prof. H.-Y. Tsai) 

3. Prezentácia ÚI SAV, v. v. i. (riaditeľ) 

4. Diskusia 

5. Ukončenie 

 

AD 1./ 

Stretnutie členov Vedeckej rady ÚI SAV, v.v.i., Výskumno-manažérskej rady a Ústavnej rady ÚI 

SAV, v.v.i. (ďalej VR, VMR a ÚR) s členom Medzinárodného poradného výboru ústavu a dekanom 

National Tsing Hua University, Hsinchu, Taiwan sa konalo pri príležitosti pracovnej návštevy 

delegácie NTHU na ústave, v rámci ktorej prebehla séria stretnutí a rokovaní o spolupráci medzi 

NTHU a ÚI SAV, v.v.i., a séria prednášok pracovníkov NTHU na ústave. Cieľom stretnutia s prof. 

Tsaiom bolo vypočuť si prezentáciu prof. Tsaia a prediskutovať niektoré aspekty činnosti ústavu v 

období, keď sa pristupuje k tvorbe novej stratégie rozvoja ústavu. Rokovanie otvoril riaditeľ ústavu, 

ktorý privítal hosťa a účastníkov rokovania. 

 

AD 2./ 

Prof. Tsai prezentoval charakteristiku výskumnej a pedagogickej činnosti a organizačné usporiadanie 

NTHU university a stratégiu rozvoja jej jednotlivých súčastí, jej významné prepojenie s priemyslom 

Taiwanu a významný podiel priemyslu na financovaní aktivít univerzity. Univerzita je hodnotená 

medzinárodnými hodnotiteľmi a dosahuje popredné miesta v svetovom hodnotení univerzít. 

 

AD 3./ 

Riaditeľ ústavu nadviazal na prezentáciu prof. Tsaia a priblížil domácu organizáciu ÚI SAV, v.v.i., 

výsledky, výstupy a výskumné aktivity ústavu ako aj spôsob hodnotenia ústavu a načrtol niektoré 

problémy, ktorým čelí  ústav, niektoré  odporúčania  z medzinárodnej  akreditácie ústavu  a výzvy 

pre ústav do budúcnosti.  

 

AD 4./ 

V obsiahlej diskusii prof. Tsai reagoval na prezentáciu ústavu a otázky členov VR,VMR a ÚR, ktoré 

sa týkali prezentovaných aktivít NTHU a stratégie rozvoja univerzity. Diskutovali sa otázky 

spolupráce s priemyslom a získavania možností financovania z mimorozpočtových zdrojov, spôsoby 

motivácie, hodnotenia a teambuildingu na NTHU, internacionalizácie študijných programov, 



získavania študentov, mladých výskumníkov i skúsených vedcov a profesorov. Úspešnosť získavania 

špičkových  profesorov pre univerzitu súvisí  s ponukou pracovať na neurčitú dobu na plný úväzok 

za  vysoko nadštandardnú  mzdu  z veľkej časti financovanú priemyselnou sférou. Rovnako úspech 

v získavaní vysoko kvalitných študentov a doktorandov súvisí s ponúknutým vysoko nadštandardným 

ohodnotením práce, sčasti opäť financovaným z priemyselnej sféry. Univerzita má cca 50% projektov 

finacovaných priemyslom z mimorozpočtových zdrojov. Podporuje mobilitu študentov a 

pracovníkov, ich členstvá v medzinárodných spoločnostiach a ich medzinárodné aktivity. Existuje 

duálne vzdelávanie s dvoma poprednými americkými univerzitami. Súčasti univerzity a pracovníci 

sú hodnotení raz za 5 rokov medzinárodnými hodnotiteľmi. Je to expertné hodnotenie, súčasťou sú 

aj scientometrické ukazovatele, spravidla predkladajú 5-6 svojich reprezentatívnych publikácií. 

Financovanie aktivít vrátane získavania financovania z priemyselnej sféry sa považuje za povinnosť 

vedúcich a manažmentu univerzity. 15-20% prostriedkov získaných z projektov ide na účet 

univerzity, ktorá z nich následne financuje podporné aktivity, zostatok ostáva jednotlivým 

kolektívom univerzity.  

Diskutovali sa aj možnosti ďalšej spolupráce medzi NTHU a ÚI SAV,v.v.i a možnosti výmien 

študentov a pracovníkov.  

Prof. Tsai sa vyjadril aj k otázke vyplývajúcej z výsledkov akreditácie ústavu, či  pokračovať vo 

vydávaní ústavného časopisu a doporučil sformulovať stratégiu rozvoja časopisu, skvalitnenia 

recenzného konania a zvýšenia impact faktoru časopisu.      

 

AD 5./ 

Riaditeľ ústavu zosumarizoval hlavné body diskusie a informoval zúčastnených o príprave 

aktualizacie stratégie rozvoja ústavu, ktorú pripravuje vedenie a ktorá následne prejde širšou 

diskusiou na rôznych úrovniach manažmentu ústavu.  

Prof. Tsai vyjadril pripravenosť preštudovať si finálny dokument a pripraviť k nemu poznámky a 

pripomienky.   

Riaditeľ ÚI SAV, v.v.i.  poďakoval prítomným za inšpiratívnu diskusiu a ukončil rokovanie.  

 

 

Zapísal: RNDr. Ján Glasa, CSc. 

 

 

 

 

 

 

Schválil:  

Ing. Mgr. Robert Andok, PhD. 

       riaditeľ ÚI SAV, v.v.i. 


